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Algemene Beschouwingen D66 Etten-Leur juni 2024 

Gezonde keuzes voor onze inwoners en voor onze financiën  

Zoeken naar een balans tussen onze ambities en anticiperen op de onzekere financiële 

toekomst, deze uitdaging noemt het college. Als D66 Etten-Leur pleiten we om in deze balans 

voor gezonde keuzes te gaan; gezond voor onze inwoners en gezond voor onze financiën. Het 

is van belang dat we niet bezuinigen op zaken die ergens anders meer kosten gaan opleveren. 

Onze welzijn- en zorgkosten zijn continue groeiende en nu 53,8% van onze uitgaven. Onze 

inzet voor gezonde inwoners blijft van groot belang om deze kosten beheersbaar te houden. 

Om te weten of onze inzet de gewenste effecten heeft is meetbaarheid met indicatoren nodig. 

Zo is het effect van uitgaven duidelijk ook als deze doelen overstijgend zijn. Een voorbeeld 

van zo’n gezonde keuzes is het investeren in sport. Dit is een gezonde en verstandige keuze 

omdat het enerzijds bijdraagt aan preventie en anderzijds ook een maatschappelijke 

ontmoetingsplek is. 

1. Eigentijds bestuur en dienstverlening: 

We zijn inmiddels over de helft van deze raadsperiode heen. Het wordt nu echt tijd dat we 

werk maken van de indicatoren. De raadswerkgroep die zich hiermee bezig houdt is al 

even niet meer bijeen gekomen, wat D66 betreft moet voor het einde van het jaar dit 

proces zijn afgerond. 

D66 juicht toe dat we na jaren van alleen zeggen dat we dit een prioriteit vinden ook 

eindelijk structureel budget koppelen aan raadscommunicatie. Daarnaast is het positief dat 

we op meerdere vlakken durven te kiezen voor FTE uitbreiding, dit is wat ons betreft in 

lijn met onze ambities.  

2. Sociaal Etten-Leur 

Het Leefbaarheidsbudget is nog steeds een succes en heeft al meerdere goede intiatieven 

tot stand weten te ondersteunen. D66 zet dit graag voor en daarom willen wij het budget 

voor 2025 weer aanvullen tot 100.000 euro.  

Zoals in de inleiding genoemd, zijn gezonde keuzes cruciaal. Daarom pleit D66 voor een 

jaar uitstel voor de extra huurverhoging van de sportverenigingen. Dit, zodat het 

onderzoek omtrent financiële weerbaarheid kan worden afgerond. Daarna, kan er in goed 

overleg tussen de sportverenigingen en de gemeente gekeken worden naar een reële 

huurverhoging voor meerdere jaren en dit opnemen in de kadernota van 2026. Een 

reguliere indexatie van de huurverhogingen kan wel voor 2025 opgenomen worden. 

Hierbij is het belangrijk dat deze huurverhoging ook door kleine sportverenigingen 

gedragen kan worden, er aandacht is voor het verschil tussen binnen en 

buitensportverenigingen en aan de hand van de sportvisie er tot een situatie gekomen moet 

worden wat voor zowel de sportverenigingen als de gemeente acceptabel is.  
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Het is positief om te lezen dat de coördinator voor steunouders voortaan structureel wordt. 

Dit is een goed initiatief binnen onze gemeente. Daarnaast is het positief dat het Urban 

Sportpark uitvoering gereed is. We betreuren wel dat hierbij de plannen voor een Creative 

Factory achter blijven en zijn benieuwd wat er dan daadwerkelijk nodig is om hier vaart 

achter te zetten. Ten slotte, gaan wij mee in het voorstel van het College om de subsidie 

voor de Nobelaer te handhaven. Hierbij benadrukken wij dat de maatschappelijk en 

sociale functies van de Nobelaer gezonde keuzes zijn en een grote waarde hebben voor 

onder andere preventie en ontmoeting.  

3. Ruimte voor wonen en leven in Etten-Leur 

Er lopen vele positieve ontwikkelingen wat betreft woningbouw in onze gemeente en 

hierbij zijn onze grote ambities goed zichtbaar. Als antwoord op onze recente schriftelijke 

vragen over de stand van zaken over onze aangenomen motie betreft een 2de woonproject 

voor jongeren kregen we te horen dat we “op korte termijn” hiervoor een brief krijgen 

inclusief een onderzoek naar kansen op de woningmarkt. Wij zijn benieuwd op welke 

concrete termijn we deze brief kunnen verwachten en we hopen dat dan de uitvoering van 

onze motie wat meer vorm krijgt.  

4. Economie en Werk in Etten-Leur 

Ook hier worden onze ambities duidelijk en D66 juicht het dan ook toe dat er voor o.a. de 

uitvoering van de centrumvisie budget wordt vrijgemaakt. Daarnaast hopen we dat er bij 

de verdere invulling van Vosdonk dit de werkgelegenheid ten goede komt. Bovendien is 

D66 voorstander, gelet op de realisatie van een AZC in onze gemeente, dat Etten-Leur 

aansluit op de landelijke mogelijkheden en regelgeving die er is om asielzoekers te 

begeleiden naar werk. Dit biedt kansen voor de tekorten op de arbeidsmarkt en is goed 

voor de integratie van de nieuwkomers in onze gemeente.  

5. Duurzaam denken en doen in Etten-Leur 

Het is positief om te lezen dat er op korte termijn een voorstel naar de Raad komt wat 

betreft een Circulair Ambachtscentrum. D66 heeft duurzaamheid en klimaat hoog in het 

vandaal staan. Sluiten de genoemde doelstellingen voor zonnepanelen aan bij wat al 

gerealiseerd is of mag het ambitieuzer? Daarnaast, is met het hoog op hittestress en 

klimaatadaptatie, waterbeheer erg belangrijk. Acties als tegelwippen dienen we te blijven 

voortzetten. Hier ligt natuurlijk ook een voorbeeldfunctie voor de gemeente.  

Samenvattend vragen we het volgende: 

- Werk maken van het opstellen van concrete indicatoren voor het eind van het jaar 

- Het leefbaarheidsbudget voor 2025 aan te vullen tot 100.000 euro 

- De extra huurverhoging voor de sportverenigingen met een jaar uit te stellen en samen 

te kijken naar een reële verhoging voor 2026 en daarna. 


